

Contents

Allergie und Autoimmunität/Allergy and Autoimmunity

Redaktion: U. Sack/K. Conrad

Katrin Hebel, Mandy Pierau, Holger Lingel, Michael Steiner, Hardy Krause, Gerhard Jorch und Monika C. Brunner-Weinzierl

Das neonatale Immunsystem: Modulation durch regulatorische T-Zellen und CTLA-4 (CD152) — 123

The neonatal immune system: modulation by regulatory T-cells and CTLA-4

Originalarbeiten/Original Papers

Ralf Lichtinghagen, Dorothea Senkpiel-Jörns, Korbinian Brand und Nils Janzen

Beurteilung des Einflusses verlängerter Stauzeiten auf nicht-normalisierte versus normalisierte klinisch-chemische Messgrößen — 131

Evaluation of the influence of prolonged venous congestion time on non-normalised versus normalised laboratory values

Diana Vossen, Monika Hofbauer, Jan F. Kersten, Thorsten Krieger, Sven Peine and Kai Gutensohn

Comparison of modern analyzers for the detection of antiphospholipid antibodies in patients with SLE — 139

Vergleich moderner Analysegeräte für die Bestimmung von Anti-Phospholipid-Antikörpern bei Patienten mit SLE

Labormanagement/Laboratory Management

Redaktion: E. Wieland

Rainer Haeckel, Werner Wosniok and Rainer Klauke

Comparison of ordinary linear regression, orthogonal regression, standardized principal component analysis, Deming and Passing-Bablok approach for method validation in laboratory medicine — 147

Vergleich von ordinärer linearer Regression, orthogonaler Regression, standardisierter Hauptkomponentenanalyse, Deming und Passing-Bablok Verfahren zur Methodvalidierung in der Laboratoriumsmedizin

Buchbesprechung/Book Review

Arndt Gressner

Lexikon der Medizinischen Laboratoriumsdiagnostik — 165

Editor: Berend Isermann